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a r m a n m e l i . i r از ادعای خزانه خالی تا کسری بودجه 
 يك بام و دوهواي مجلس

 زيبنده نيست
 دولت روحاني بدهي جاگذاشت؛ 

دولت احمدي نژاد؛ نه!
گفت وگــو

سیدجلال ساداتیان در گفت و گو با »آرمان ملی«:
 »شكست مذاكرات وين« 

ما را به شوراي امنيت مي برد
  نتايج مذاکرات بر تصمیم شوراي حكام تاثیر دارد

 جمع بندی احیای برجام در داخل صورت گرفته است

 بسیاری امروز دولت سیزدهم سید ابراهیم 
رئیسی را میراث دار بدهی  های بر جای مانده 
از دولت قبل می دانند و چندی پیش نیز معاون 
پارلمانی در پاسخ به عملکرد 100 روزه دولت در 
بخشی گفته بود الان بدهی های بسیار زیادی 
به دولت سیزدهم رسیده است و هر ماه دولت 
مبالغ زیادی را برای تسویه بدهی های دولت 
سابق پرداخت می کند. این در حالی است که 
همین جریان در زمان روحانی که به بدهی های 
دولت گذشته اشاره می شد به دولت روحانی 
انتقاد می کرد که نباید همه چیز را به گردن 
دولت احمدی نژاد انداخت. اکنون باید دید 
اینکه دولتمردان صحبت از خرانه خالی یا بدهی 
می کنند تا چه میزان عملکرد این دولت برای 

دولت آینده بدهی زا نخواهد بود 
  پرداخت بدهی

در پی استفاده از کلیدواژه های »خزانه خالی«، 
»کسری بودجه« و »استقراض از بانک مرکزی«، 
در روز های اخیر واژه »بدهی های به جامانده از 
دولت روحانی« از سوی برخی از مسئولان دولت 
سیزدهم مطرح و توسط رسانه های مرتبط به طور 
گسترده باز نشر یافته است.  موضوع بدهی در این 
اظهارات معطوف به استفاده از اوراق مالی در 
سال های گذشته است. هر چند دیوان محاسبات 
در صفحه ٤٤ گزارش تفریغ بودجه سال 1٣٩٩ 
کل اوراق مالی منتشر شده تا پایان اسفند ٩٩ 
را در حد ٣٤٤ هزار میلیارد تومان اعلام کرده 
است، ولی، چون این اوراق زماندار بوده و سر 
رسید آن ها چندساله است، لذا در گزارش یکی 
از مسئولان اقتصادی دولت، میزان آن تا سال 
1٤0٥ با محاسبه سود اوراق جمع اصل و فرع، 
بالغ بر ٥٣٥ هزار میلیارد تومان اعلام شده است.  
صرف نظر از اینکه استفاده از اوراق مالی یک الزام 
قانونی برای جبران عدم تحقق منابع؛ به ویژه 
منابع حاصل از فروش و صادرات نفت در شرایط 
تحریم اقتصادی است و هم اکنون دولت سیزدهم 
نیز طی چند ماه گذشته اقدام به انتشار ٣٣ هزار 
و٥00 میلیارد تومان اوراق مالی کرده است، 
همانطور که این دولت، مسئول پرداخت اوراق 
سر رسیدشده دولت قبلی است، دولت آتی نیز 
موظف به پرداخت مبالغ لازم برای باز خرید اوراق 
دولت سیزدهم در سررسید های قانونی خواهد 
بود. اما در تحلیل های مالی، نوعاً بدهی های هر 
دوره با دارایی های ایجادشده در آن دوره مقایسه 
و با »ترازنامه« ارزیابی می شود؛ لذا انتظار می رود 
از منظر کارشناسی وقتی از میزان بدهی های 
٨ ساله دولت روحانی در انتشار اوراق مالی 
اظهارنظری صورت می گیرد، میزان دارایی های 
ایجاد شده آن دوره نیز مشخص و برای ارزیابی و 
داوری میزان بدهی ها و دارایی ها با هم مقایسه و 

تراز مثبت یا منفی آن تعیین گردد.
  افتتاح طرح ها، بهره مندی مردم

بر اساس گزارش های موجود درباره میزان 
دارایی های سرمایه ای که از طریق اجرای طرح های 
عمرانی در دولت روحانی ایجاد شده است و هنوز 
پنجشنبه های افتتاح و عبارت »علی برکت ا...« در 
خاطره ها باقی مانده است، طی سال های 1٣٩٢-

1٣٩٩ بالغ بر ٣٩1 هزار میلیارد تومان صرفاً از 
منابع عمومی بودجه، برای طرح های عمرانی 
پرداخت شده است که ارزش این دارایی های 
سرمایه ای با قیمت ثابت سال 1٣٩٩ افزون بر 
هزار و 1٢٦ هزار میلیارد تومان اعلام شده است؛ 
لذا در حالی که به مبلغ بدهی ناشی از فروش اوراق 
مالی صرفاً سود اوراق افزوده می شود، ولی به ارزش 
دارایی های سرمایه ای ناشی از اجرای طرح های 
عمرانی، افزایش قیمت آن ها با گذشت زمان نیز 
اضافه خواهد شد؛ به طوریکه طی ٨ سال گذشته 
قیمت طرح های عمرانی افتتاح شده در بخش راه 
و راه آهن ٥٢0 درصد و با در نظر گرفتن افزایش 
قیمت قیر، هزینه تمام شده این طرح ها حدود 
٦ برابر افزایش یافته است. به طور موردی هزینه 
تمام شده هر کیلومتر راه اصلی طی این مدت، از 
٥/٢ میلیارد تومان به 1٥ میلیارد تومان افزایش 
پیدا کرده است؛ لذا هرچند با انتشار ٣٤٤ هزار 
میلیارد تومان اوراق مالی تا سال 1٤0٥ برای 
دولت سیزدهم به میزان ٥٣٥ هزار میلیارد تومان 
بدهی یا تعهد پرداخت با اصل و فرع، ایجاد شده 
است اما ارزش دارایی های ایجاد شده در این مدت 
تا سال 1٣٩٩ بالغ بر 11٢٦ هزار میلیارد تومان 
است؛ یعنی میزان دارایی های باقی مانده ٥٩1 
هزار میلیارد تومان از بدهی ها باقی مانده بیشتر 
است. اگر بخواهیم ارزش دارایی ها را به قیمت 
سال 1٤0٥ محاسبه و با میزان بدهی های ٥٣٥ 
هزار میلیارد تومانی آن سال مقایسه نماییم، 
باید تورم ایجاد شده در مصالح تا سال 1٤0٥ را 
نیز در افرایش قیمت این دارایی ها مورد محاسبه 
قرار دهیم. مثال ساده این موضوع، یک وام ٣00 
میلیون تومانی است که اخذشده و با آن ملکی 
ساخته شده است؛ به طوری که هرچند اصل و 
فرع این وام تا زمان بازپرداخت و تسویه به ٥00 
میلیون تومان افزایش یابد ولی ارزش آن ملک 
و دارایی، همین امروز به بیش از 1100 میلیون 
تومان رسیده است؛ و این محاسبات بدون در نظر 
گرفتن آثار اقتصادی اجرای طرح های عمرانی در 
ایجاد حدود ٢ میلیون فرصت شغلی و یا مزایای 
اجتماعی آن ها در برخورداری مردم از طرح های 
عمرانی، مثل راه ها، آزادراه ها، افزایش شبکه ریلی، 
سد ها، ساختمان مدارس، بیمارستان ها و… است 
که اگر ساخته نمی شدند و مردم از منافع آن ها در 
این مدت بهره مند نمی شدند - با توجه به افزایش 
رو به تزاید هزینه تمام شده طرح های عمرانی- 
دولت سیزدهم با چه مبالغی قادر به اتمام آن 
طرح های عمرانی می بود؟! و یا مردم چند سال 
دیگر باید در انتظار اتمام و بهره برداری از طرح های 

در حال احداث باشند.

گزارش

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
در حالی که از امروز مذاکرات میان 
ایران و طرف های برجام در وین آغاز 
می شود، فضای سنگین رسانه ای، 
سیاسی و فنی سبب شده تا بسیاری 
احتمال رسیدن به توافق در کوتاه مدت 
را کم دانسته و توافق احتمالی را در سال بعد متصور هستند؛ 
فضایی سنگین که با گزارش های متعدد علیه ایران در 
شورای حکام آغاز شد و پس از آن نیز با موضع گیری های 
سایر مقامات جهان تشدید شد. فضایی که بسیاری آن را 
فارغ از میز مذاکرات می دانند و بر این باور هستند آن چه که 
در وین و در پشت درهای بسته رقم خواهد خورد متفاوت 
است و اراده ای برای رسیدن به توافق وجود دارد. با این 
وجود به نظر می رسد که در داخل ایران نیز جمع بندی 
در راستای احیای برجام صورت گرفته تا رویه ای متفاوت 
در وین در پیش گرفته شود. در راستای بررسی این مساله 
آرمان ملی گفت و گویی با سیدجلال ساداتیان، سفیر 
پیشین ایران در بریتانیا داشته است که در ادامه می خوانید.
 ارزيابی شما از مذاکرات امروز در وين چیست و 

روند گفت وگوها را چگونه می بینید؟
باید توجه داشت که ایران هنوز تاکتیک خود در قبال 
مذاکرات احیای برجام را روشن نکرده است و مبهم عمل 
می کند. ایران آن چه که پیش از مذاکرات انجام داده است، 
مطرح کردن پیش شرط هایی بود. از سوی دیگر ایران به 
دنبال این است تا هر چه سریع تر تحریم ها لغو شود زیرا 
مشکلات داخلی کشور را می دانند و بدون برداشتن تحریم 
ها نخواهند توانست این مشکلات را برطرف کنند. دولت به 
این نتیجه رسیده است که نیاز به ارتباط با بازارهای جهانی 
دارد و مشخصا تا زمانی که مذاکرات به نتیجه نرسد  و 
تحریم ها لغو نشود، دولت نمی تواند به منابع مالی مورد نیاز 
خود دسترسی پیدا کند و به همین علت امروز به نظر می 
رسد که یک جمع بندی برای احیای برجام در داخل کشور 
صورت گرفته است. امروز دولت می داند که صرفا با تهاتر 
کالا نمی تواند نیازهای داخلی را تامین کند و به همین علت 
به دنبال راه چاره است. این موارد ضرورت هایی است که 
ایران را سوق می دهد تا به سمت برجام بازگردد و به نظر 
می رسد ایران این اراده را داشته باشد. باید توجه داشت 
که تیم مذاکره کننده فعلی با ٦ دور مذاکرات قبلی مخالفت 
کرده است. اگر می خواهند همان ٦ دور مذاکرات را ادامه 
دهند، سوال اصلی این است که به چه علت اجازه تداوم آن 
مذاکرات را ندادند تا امروز کشور از نتایج آن بهره مند شود. 
دولت سیزدهم اگر می خواهد با پیش شرط های خود پیش 
رود، مسلما آن نیز ممکن نیست زیرا آمریکا نمی تواند 
پیش شرط های ایران را تحقق بخشد. آمریکا صحبت هایی 
به صورت مستقیم در خصوص برجام داشته است که شاید 
در پشت درهای بسته نیز در خصوص آن صحبت شود و آن 
موردی است که ترامپ نیز بر آن تاکید کرد. ترامپ بر این 
باور بود که برجام برای آمریکا منفعت اقتصادی ندارد پس 
باید از آن خارج شوند. امروز نیز شاید آمریکایی ها چنین 

درخواستی داشته باشند. 
 احتمال به توافق رسیدن در کوتاه مدت وجود 

دارد؟
این که مشخص نیست ایران با چه تاکتیکی قصد دارد 
وارد مذاکرات احیای برجام شود، پیش بینی در خصوص 
آینده را سخت کرده است. ایران احتمالا می خواهد تاکید 
کند که به میز مذاکره بازگشته است و در مقابل غربی ها نیز 
باید اقدامی انجام دهند. مسئولین ایرانی باید مراقب باشند 
و بدانند که احتمال دارد با پاسخ منفی مواجه شوند و باید 
به فکر مرحله بعد باشند. در شرایط کنونی آمریکا ایران را به 
اتلاف وقت در مذاکرات هسته  ای متهم می کند تا بتواند در 

این فاصله به اهداف خود دست پیدا کند.
 تنش های کلامی پیرامون برجام تا چه میزان در 

عرصه مذاکرات نیز ممكن است تكرار شود؟
پیش از مذاکرات چند اتفاق مهم رخ داد که یکی از آن ها 
سفر گروسی به تهران بود. او پس از بازگشت از تهران عنوان 
کرد که این سفر نتیجه مثبتی در پی نداشته است. به دنبال 
این اتفاق یک فضاسازی علیه ایران پیش از آغاز مذاکرات 
شکل گرفت تا ایران را تحت فشار قرار دهند اما این احتمال 
نیز وجود دارد که شورای حکام منتظر مذاکرات امروز 
باشد و پس از آن در خصوص صدور قطعنامه علیه ایران 
در شورای حکام تصمیم گیری کند. ایران باید مراقب 
تامل شورای حکام باشد تا بار دیگر گرفتار نشود. باید 
مراقب باشیم که لابی های لازم از سوی رابرت مالی صورت 
گرفته است و اجماع علیه ایران شاید به مراتب آسان تر از 
گذشته رخ دهد. این رویکردی است که آمریکا در پیش 
گرفته است. کشورهای اروپایی نیز تا حدودی با رویکردی 
که آمریکا در مقابل ایران در پیش گرفته همراه شده  اند. 
آمریکا برای رسیدن به مقاصد خود لابی قوی را آغاز کرده 
و حتی رابرت مالی با مقامات چین و روسیه نیز در این 
زمینه دیدارهایی را انجام داده است. از سوی دیگر وی 
با کشورهای عربی منطقه، شورای همکاری خلیج فارس 
واردن نیز لابی کرده تا کاملأ ایران را تحت فشار قراردهند. 
هدف از این تحت فشار قرار دادن نیز این است که اگر 
شرایطش مهیا شود از مکانیسم ماشه استفاده کنند و 
شرایط قبل از برجام را برگردانند. اینکه طرح توافق موقت 
از سوی  آمریکا مطرح می شود در چارچوب تلاش هایی 
است که تاکنون انجام داده اند. به نظر می  رسد آمریکا به 
دنبال این است که به برجام بازگردد و از طریق مکانیسم 
ماشه ایران را به صورت کامل تحت فشار قرار بدهند. در 
شرایط کنونی که آمریکا به صورت غیرمستقیم با ایران در 
حال مذاکره است بعید است که به سمت ماده ٤٢شورای 
امنیت پیش بروند. با این وجود شرایط به شکلی است که 
آمریکایی ها فکر می کنند با همان ماده٤1 ذیل فصل هفتم 
می توانند فشارهای اقتصادی بر ایران را افزایش بدهند و 

نفس ایران را بگیرند.

آرمان ملی- مطهره شفیعی: سال هاست 
شعار پیروی از خط امام سر می دهند اما عملکردی 
خلاف آن دارند چنانکه از هر فرصتی برای هجمه 
به بیت امام استفاده کرده و در جمع های خصوصی 
.. سیدحسن  . و عمومی اتهاماتی درباره آیت ا
خمینی مطرح می کنند که خودشان بیش از 
سایرین به غیرواقعی بودن این اتهامات واقف 
هستند. اگر در خرداد سال ٨٩ عده ای بی بصیرت 
تلاش کردند تا با سردادن شعارهای تفرقه انگیز 
مانع سخنرانی آیت ا... سید حسن خمینی شوند، 
دیروز هم یک نماینده دلواپس از پشت تریبون 
مجلس به طرح ادعاهای بی اساس درباره یادگار 
امام پرداخت. مسئولیت هجمه به یادگار امام در 
روز گذشته به علی خضریان سپرده شد، همان 
نماینده ای که بالاترین پستش پیش ازورود به 
مجلس، سخنگویی ستاد کار و کرامت بود. پس 
پربیراه نیست برای پنهان کردن تفاوت هایی که 
با سطح نمایندگان ادوار دارد، حاضر به انجام  
اقداماتی شود تا نامش بر سر زبان ها بیفتد حتی 
اگر این اقدام در راستای هجمه به یادگارامام باشد.

   طرح اتهامات تكراری
آنچه روز گذشته علی خضریان با هدف تضعیف 
جایگاه تولیت حرم امام مطرح کرد، موضوع 
جدیدی نبود و پیش ازاین بارها از سوی مخالفان 
بیت امام و به ویژه یادگار بنیانگذار انقلاب اسلامی 
مطرح شده بود. علی خضریان دیروز مدعی شد:» 
چند روز پیش، شب هنگام از مسیر قم به تهران 
برمی گشتم. نماز صبح به حرم مقدس حضرت 
امام خمینی)ره( رسیدم. می خواستم برای زیارت 
و  نماز صبح وارد حرم شوم. متأسفانه حرم کاملا 

تعطیل بود و مردم این مرز و بوم در مقابل حرم 
و در سرمای فضای باز در چادر مسافرتی بودند. 
حرم امام خمینی با هزینه چند ده میلیاردی 
برای مستضعفین و مردم ساخته شده است. 
حرم امام امروز قابلیت یک نمازخانه ساده را هم 
ندارد. تولیت حرم امام باید نسبت به این موضوع 
پاسخگو باشد. کشور باید در زمینه فرهنگی فعال 
باشد.«  این ادعاها ارزشی نداشت و اهداف سیاسی 
جریانی که نماینده جویای نام را برای اجرای 
برنامه اش انتخاب کرده بود، مدت هاست که هویدا 

شده است. 
   پاسخ به نماينده جويای نام

اتهامات مطرح شده از سوی نماینده دلواپس 
بارها پاسخ داده شده که اکنون به بازخوانی برخی 
از آنها پرداخته می شود. خضریان مدعی شده که 
حرم امام با هزینه چند ده میلیاردی ساخته شده 
و درصدد آن است که بیت و یادگار امام را متهم 
به اشرافی گری کند اما چرا توضیح نداد هزینه 
ساخت و نگهداری حرم امام از سوی چه نهادی 
تامین می شود؟ او یا می داند و نمی خواهد در 
برنامه تخریبی اش خللی وارد شود و یا نمی داند که 
عذر بدتر از گناه است. رشید داوودی از نزدیکان به 
بیت امام توضیح داده است که »تصمیم در مورد 
ساخت حرم همان طور که اشاره کردم با سران قوا 
بود، مجری و شرکت هایی که ساخت و ساز حرم 
را پیگیری می کردند هم شرکت ها و پیمانکارهای 
سپاه بودند. نقش تولیت هم فقط این بود که این 
مسیر را مدیریت می کرد.« خضریان در بخش 
دیگری تلاش کرده تا نقش آیت ا... سیدحسن 
خمینی در مدیریت حرم امام را به چالش بکشد 

و اینگونه القا کند که مردم برای حضوردر حرم با 
مشکلاتی مواجه هستند که این ادعا هم محلی از 
اعراب ندارد چرا که شکی در توانایی های یادگار 
امام در مدیریت حرم بنیانگذار انقلاب اسلامی 
نیست و بسیاری از بزرگان به تحسین توانایی او 
پرداخته اند که از آن جمله می توان رجوع کرد به 
آنچه که آیت ا... موحدی کرمانی در اردیبهشت 
سال جاری بیان  کرد.  این عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در پاسخ به سؤالی در خصوص نحوه 
مدیریت آیت ا...سید حسن خمینی بر مؤسسه 
تنظیم و نشر آثار و حرم امام خمینی)ره(، اظهار 
داشت: »بنده اطلاع ریز و دقیق ندارم که در طول 
این سنوات ایشان چه گفته اند و چه کرده اند. 
اما چیزی که من اطلاع دارم این است که حاج 
سیدحسن آقا فردی صادق، سالم، پاک، متدینّ، 
تابع ولی فقیه و نوه امام است و بالأخره ژن امام در 
وجودش هست. یک آدم صالح اینچنینی هستند و 
انتظاری هم از ایشان غیر از این نیست. آنچه من از 
ایشان می دانم این هست که انسانی باتقوا، متدینّ 
و پیرو خط امام و رهبری است.« اسفند سال ٩٥ 
هم آیت ا... جنتی از آیت ا... سید حسن خمینی به 
خاطر ساخت حرم امام قدردانی کرد و گفت: »من 
از کسانی که اینجا را آباد کردند تا زائران امام جای 
مناسبی داشته باشند، تشکر می کنم و به سهم 
خودم از حاج حسن آقا و کسانی که ایشان را در این 
راه کمک کردند قدردانی می کنم؛ خداوند ان شاء ا... 
طول عمر و توفیقاتشان را مضاعف فرماید.« 
مشخص نیست چرا در شرایطی که بزرگان جریان 
اصولگرایی مانند آیات جنتی و موحدی کرمانی 
با تحسین مدیریت یادگارامام در حرم بنیانگذار 

انقلاب اسلامی می پردازند، دلواپسان جریان 
اصولگرایی برای رسیدن به اهداف خاص خودشان 
به اظهارتی می پردازند که سال هاست غیرواقعی 

بودن آنها نمایان شده است.
   چرايی هجمه به يادگار امام

حال این سوال مطرح است که چرا دلواپسان در 
عین ابراز وفاداری به آرمان های بنیانگذار انقلاب 
اسلامی در برخی مواقع هجمه و اتهام زنی به یادگار 
ایشان را در دستور کار دارند. پاسخ به این سوال در 
مرور مقاطعی است که هجمه های به یادگار امام 
روند افزایشی پیدا می کند. هرگاه هراس دلواپسان 
از تاثیرگداری و نقش آفرینی یادگار امام افزایش 
پیدا می کند، بلافاصله چراغ اتاق تخریب روشن 
و برنامه هجمه به یادگار امام تبیین می شود 
که نمونه بارز آن در هنگامه انتخابات ریاست 
جمهوری 1٤00 بود. دلواپسان می دانستند که اگر 
شرایط حضور یادگار امام در انتخابات فراهم شود، 
بدون شک بالاترین رای مردمی را کسب می کند 
و دلواپسان به حاشیه رانده خواهندشد پس از هر 
آنچه در چنته داشتند برای اتهام زنی و تخریب 
یادگار امام بهره بردند. اتهام اشرافی گری، عملکرد 
ضعیف در مدیریت حرم، تبانی با اصلاح طلبان 
علیه اصولگرایان از جمله ادعاهای مطرح شده از 
سوی دلواپسان ریاست جمهوری یادگار امام بود. 
در همان مقطع جواد امام از نزدیکان به سیدحسن 
خمینی گفت: »مطرح شدن اسم حسن آقا خمینی 
خواب را از چشمان بعضی افراد گرفته است. برخی 
نگران شدند و او هم رسما نپذیرفته و به صرف این 
شایعه نه تنها به خود او بلکه اهانت را به کل خاندان 
امام مباح دانسته اند و حتی یک سایت خبری، 
بحث اشرافی گری سید حسن را مطرح کرده 
است. حتی من احساس می کنم به این بهانه امام 
را می زنند، چون زندگی سید حسن خمینی نه در 

قم و نه در تهران، اشرافی نیست.«
   مردم پشتیبان يادگار امام

به هر حال کینه وبغض مدعیان دروغین راه امام 
را پایانی نیست. دلواپسان همواره به دنبال  حفظ 
قدرت از هر مسیر حتی تخریب بزرگانی مانند 
آیت ا... سیدحسن خمینی هستند و اهدافی که 
نسبتی با منافع ملی ندارد را در پشت ادعای ارادت 
به بنیانگذار انقلاب اسلامی پنهان میکنند اما غافل 
هستند که جامعه فریب ادعاهایی را نمی خورد 
که هدفی جز رسیدن به قدرت ندارد. تقاضاهای 
بی شمار جامعه از سیدحسن خمینی برای حضور 
درانتخابات ریاست جمهوری 1٤00 تنها یک 
نمونه اعتقاد جامعه به درستی مسیری است که 

یادگارامام طی می کند.

آرمان ملی- ياسمین طالقانی: پر بیراه نیست 
اگر اذعان شود شهرداری نخستین نهادی است 
که نامش با انتصاب های فامیلی گره خورده است؛ 
البته در زمان مدیریت اصلاح طلبان در شهرداری و 
شورای شهر خبری از انتصاب های فامیلی نبود اما از 
زمان سپردن مسئولیت به اصولگرایان بارها شایعه 
انتصاب های فامیلی در این نهاد منتشر شد که برخی 
از آنها واقعیت داشت مانند روزی که علیرضا زاکانی 
در مقام شهردار تهران درصدد بود که  از دامادش 
به عنوان مشاور و دستیار استفاده کند که البته 
با فشار افکار عمومی این انتصاب محقق نشد. در 
بخش های دیگر شهرداری هم شایعه انتصاب های 
فامیلی مطرح بود به عنوان نمونه فاطمه حیدری 

به عنوان سرپرست مدیرکل ماده 100 
منصوب شد. کمیسیون های ماده 100 به 
تخلفات ساختمانی در تهران رسیدگی 
می کنند و جایگاهی استراتژیک ازلحاظ 
شهرسازی و اقتصادی برای شهرداری 

تهران محسوب می شود. گفته می شود 
فاطمه حیدری همسر احمد علوی 

عضو فعلی شــورای 
شهر تهــران است. 
آخرین خبـری که 
درباره انتصاب های 
فامیــلی مـــنتشر 
شد چنیــن بود که 
شهردار تــهران در 

یک انتصاب فامیلی دیگر، سعید کرمی باجناق داوود 
گودرزی رییس سازمان بازرسی شهرداری تهران را 
به عنوان سرپرست مرکز حقوقی شهرداری تهران 
منصوب کرد. اگرچه شاید این انتصاب مانند انتصاب 
داماد شهردار، خیلی قابل اعتراض نباشد و فرد 
مذکور در این زمینه تخصص و تجربه داشته باشد 
اما با توجه به جنجال های روزهای اخیر و همچنین 
شعارهای زاکانی در زمان انتخابات و قبل از آن، 
این خبرها قابل تامل است. تغییرات در شهرداری 
چنان مشهود بود که جعفر تشکری هاشمی ، رئیس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران 
خواستار آن شد که تنها معیار انقلابی و جهادی 
بودن را در انتصابات در نظر نگیرد و به تخصص ها 

هم توجه کند.
 انتصاب هايی که پايان ندارد

به نظر می رسد تعداد انتصاب های 
فامیلی در شهرداری بیش از آن چیزی 
است که در رسانه ها منتشر شده است. 
چرا که روز گذشته در شورای شهر ضمن 
بحث درباره این موضوع، تذکراتی 
به شهردار تهران داده 
شد. روز گذشته یک 
عضو شورای شــهـر 
در انتــهای جلـسه 
شـــــــــــورای 
شـــهر تهران در 
صحن شورا در 

دفاع از طرح تعارض منافع که طی آن اعضای شورا 
امکان رایزنی برای استخدام اقوام خود در شهرداری 
را ندارند، گفت: در حال حاضر که شورای ششم را 
یک شورای انقلابی و جهادی نام گذاری کردیم 
اینکه مردم چقدر این نام را باور کنند به عملکرد ما 
بستگی دارد. سر یک دوراهی قرار گرفته ایم؛ دوراهی 
دفاع از حیثیت انقلابی، جهادی و ارزشی مان یا عبور 
و پذیرفتن یک سیلی از فشار و تهمت و ابهام و ایهام. 
ناصر امانی با بیان اینکه شورای پنجم علی رغم همه 
ایرادهایی که به آن می گرفتیم یک مصوبه ای داشت 
تحت عنوان تعارض منافع که به اعتقاد من یکی از 
بهترین کارهای شورای پنجم بوده است، ادامه داد: 
چون خودشان عمل نکردند مردم از آنها روی گردان 
شدند؛ یعنی خودشان تصویب کردند اما کارکنان 
شهرداری دیدند خودشان خلاف آن را عمل می 
کنند. از ما که خودمان ایراد می گرفتیم به عملکرد 
آنها، شایسته نیست که از کنار یک واقعیتی که در 
حال حاضر در اذهان عمومی و رسانه ها به عنوان 
نقطه ضعف ما مطرح می شود، بگذریم و حداقل 
باید موضع مان را اعلام کرده و بگوییم مخالف این 
روند هستیم و با این روند هماهنگ نبوده و تصمیم 
با شهردار تهران و مدیران شهری است اما ما به عنوان 
شورا به قانون تعارض منافع به شدت پایبند باشیم 
و حتی باید ابهام ها و ایهام های آن را هم برطرف 
سازیم که بهانه را از دست همه کس بگیریم.  وی با 
بیان اینکه ما فردی را هدف قرار ندادیم و هدف ما 
دفاع از حیثیت شورا است، گفت: طرحی که امروز 

تقدیم شورا شد برای برطرف کردن ابهام آن قانون 
است تا از حیثیت شورای ششم و صیانت از شورایی 
که خودش را انقلابی و جهادی نام گذاری کرده و 
قرار است بر اساس توصیه های رهبری و مکتب حاج 
قاسم سلیمانی حرکت کند، دفاع کند. خواهش 
می کنم همه به این بحث پایبند بوده و از این کار 
حمایت کنیم. ما هیچ فردی را هدف قرار ندادیم 
و فقط می خواهیم از حیثیت شورا دفاع کنیم.  
مهدی چمران در واکنش به این تذکر با بیان اینکه 
تلاش شما در راستای دفاع از حیثیت شورا است، 
گفت: من در خدمت تان هستم و تلاش می کنم 
به نتیجه مطلوب دست یابیم و به خود می بالم در 
جمع دوستانی هستیم که برایشان تعصب شورایی 

بودن مهم است.
 متخصص يا فامیل؟

نکته قابل تامل این است که شهرداری برای 
انتصاب اقوام و فامیل به اقدام به کنار گذاشتن 
نیروهای قبلی کرد که بعضا با تجربه ومتخصص 
بودند. تغییرات اتوبوسی در شهرداری سبب اعتراض 
اعضای شورای شهر شد چنانکه عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه از جابجایی پرسنل گلایه کرد و 
گفت: اگر همه مدیران را بخواهند عوض کنند 
حدود 1٤۷0 نفر تغییر می کنند و وحی منزل 
نیست که از معاون تا رئیس اداره ناحیه تغییر کند. 
ناصر ایمانی بابیان اینکه در منطقه ٢0 شاهد نگرانی 
پرسنل و کارمندان بوده، گفت: همه این افراد گمان 
می کردند که تا چند روز دیگر تغییر می کنند و 
جالب است بدانید که به آنها گفته می شود که بروید 
اعلام نیاز بیاورید و یک مدیر 1٥ ساله چگونه اعلام 
نیاز بیاورد؟ و این تاثیرات مخرب زیادی دارد و از 
معاونان و شهرداران مناطق می خواهم که پس از 
ارزیابی عملکرد و با هدف جذب حداکثری نسبت به 

جابجایی افراد اقدام کنند.

»آرمان ملي« روايت مي کند:

قطار بدون توقف انتصاب فامیلی در شهرداری
   امانی: اعضای شورا امكان رايزنی برای استخدام اقوام ندارند

ناشی های بهارستان برای مطرح شدن چه ها که نمی کنند

 اتهام به یادگار امام 
ازتریبون مجلس!

  دلواپسان خوابند؛ آيات جنتی و موحدی کرمانی
 مديريت يادگار امام را تحسین کردند

قاضی معروفی بود وسیاسیون شناخت بیشتری از او داشتند چرا 
که پیگیر برخی پرونده های سیاسی بود . بسیاری باور نمی کردند مرگ 
این قاضی سرشار از ابهام باشد و هنوز علت اصلی فوت اعلام نشده. 
برخی می گویند خودکشی و برحی نظر دیگری دارند. دیروز وکیل 
خانواده قاضی منصوری گفت: شکایتی را به وکالت از برادر و خواهران 
مرحوم منصوری در دادسرا مطرح کرده بودم که وی در رومانی به قتل 
رسیده است؛ اما به دلیل عدم حضور دخترخوانده و همسر مرحوم 
منصوری منجر به منع تعقیب از سوی دادسرا شد؛ زیرا ما سمتی 
نداشتیم چون طبق مدارک شناسنامه ای، مرحوم منصوری دختر 
دارد و او ولی دم محسوب می شود و در صورت اثبات نفی نسب، اولیای 
دم، برادر و خواهران مرحوم منصوری خواهند بود. علیزاده طباطبایی 
افزود: برادر و خواهران مرحوم منصوری دادخواست نفی نسب به 
دادگاه ارائه داده اند که دادگاه قرار آزمایش »دی.ان.ای« صادر کرد 
اما همسر و دخترخوانده منصوری حاضر به انجام این آزمایش نشدند. 

زمان رسیدگی به این پرونده هفته آینده است.

وزرای ارتباطات تا پیش از دولت روحانی از جمله وزرای ساکت  
بودند که دلیلی برای حضور در رسانه ها نداشتند اما وزیرای 
ارتباطات با پیشرفت تکنولوژی و گسترده شدن ارتباطات در 
فضای مجازی یکی از چهره های شاخص دولت شدند بویژه آذری 
جهرمی وزیر ارتباطات دولت روحانی که منش مردمی داشت 
وحتی کوهنوردی با خانواده اش را هم در فضای مجازی منتشر 
می کرد. وضعیت دردولت سیزدهم متفاوت است و انتقاداتی به 
وزیر ارتباطات می شود از جمله دیروز ذبیح ا... اعظمی نماینده 
جیرفت در مجلس در جلسه علنی و در تذکر شفاهی خطاب به 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اظهار داشت: سرعت اینترنت 
نه تنها افزایش نیافته بلکه به شدت کاهش یافته و علاوه بر آسیب 
به دانش آموزان و دانشجویان، فضای کسب و کار نیز آسیب دیده 
است. وی خطاب به وزیر با بیان اینکه پایتان را از روی سیم بردارید، 
تصریح کرد: همکاران شما هم می دانند که زیرساخت های اینترنت 

در جنوب استان کرمان مشکل اساسی دارد.

مشخص نیست چه کینه ای از محمدجواد ظریف وزیر خارجه 
دولت روحانی دارند که ماهها پس از پایان آن دولت به ظریف می 
تازند. شاید علتش نگرانی از نتیجه مذاکراتی باشدکه ازامروز آغاز 
می شود و  ریش و قیچی در دست اصولگرایان است. روز گذشته عضو 
هیأت رئیسه مجلس اظهار کرد: اگر نتیجه مذاکرات در برجام رفع 
تحریم ها باشد پذیرفتنی است اما اگر مذاکرات صرف وقت و صرفاً 
مذاکره برای مذاکره، پشت میز قهوه خوردن، همدیگر را بغل کردن 
و عکس انداختن باشد قبلًا این کارها را انجام داده اند و خوب هم 
لبخند زدند، دیگر کافی است. حجت الاسلام علیرضا سلیمی افزود: 
سیاست قطعی ما حذف تحریم ها در برجام است و نباید مباحثی غیر 
از مباحث قبلی در برجام گفته شود. مسائل منطقه ای و نظامی ربطی 
به آمریکا ندارد. هیچ کشور قدرتمندی در خصوص توان نظامی خود 
معامله نخواهد کرد. وی تصریح کرد: برد موشکی، نوع موشک و توان 
دفاعی ما قابل مذاکره نیست و اینها خط قرمز ما هستند و می دانیم 

اگر یک قدم کوتاه بیاییم بحث پهباد مطرح می شود.

 

 پای آقای وزير 
روی سيم 

 نوبت گير دادن
 به قهوه ظريف

 پرونده فوت
 قاضی منصوری چه شد؟


